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Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej 

Rady Miasta Krakowa 

BR-01.0063-8-7/2009 

 

 

Protokół Nr 53/2009 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury Fizycznej 

Rady Miasta Krakowa 

odbytego w dniu 14 kwietnia 2009 r. 

w sali Portretowej Urzędu Miasta Krakowa 

Pl. Wszystkich Świętych ¾ 

 

 

W posiedzeniu, któremu Przewodniczył Bartłomiej Kocurek Przewodniczący Komisji 

udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik do nr 1 

do protokołu oraz zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu). 

Przewodniczący Bartłomiej Kocurek o godzinie 16.00 otworzył posiedzenie Komisji, 

powitał Członków Komisji oraz gości, po czym stwierdził quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji. Następnie Przewodniczący przedstawił porządek 

posiedzenia. 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji poprosił o uzupełnienie porządku posiedzenia 

o druk dotyczący ZEO. 

W związku z tym Przewodniczący Bartłomiej Kocurek wyjaśnił, że w porozumieniu 

z Radnymi zapadła decyzja, aby najpierw odbyła się dyskusja na sesji. 

Zaproponowany przez Przewodniczącego porządek posiedzenia w brzmieniu, jak niżej został 

przyjęty w głosowaniu (6 głosów - „za”, 0 - „przeciw”, 0 - „wstrzymujących się”). 

 

Proponowany porządek posiedzenia:  
 

1. Sytuacja lokalowa Ośrodka Szkolno-Wychowawczego os. Zielone 28. 

2. Informacja dotycząca rekrutacji do przedszkoli samorządowych. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej do wykonania przez Gminę Miejską 

Kraków - druk nr 1084, 

b) zmiany Uchwały Nr LVI/724/08 Rady Miasta Krakowa z dnia 5 listopada 2008 r. 

w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania stypendiów w ramach projektu 

„Stypendia dla najzdolniejszych” dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Kraków w roku 2008” w ramach Działania 2.2 

Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego „Wyrównywanie 

szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne” – druk nr 1098, 

c) zmiany Uchwały Nr LXV/842/09 Rady Miasta Krakowa z dnia 4 marca 2009 r. 

w sprawie Regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i innych placówkach prowadzonych przez 

Gminę Miejską Kraków – druk nr 1101. 

4. Sprawy bieżące, korespondencja. 

5. Oświadczenia, komunikaty. 
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Ad. 1 

Sytuacja lokalowa Ośrodka Szkolno-Wychowawczego os. Zielone 28 

 

Przewodniczący Bartłomiej Kocurek dokonując wprowadzenia do tematu wyjaśnił, że 

Ośrodek dostał wypowiedzenie z lokalu 

Następnie Nela Grzegorczyk-Dłuciak Prezes Polskiego Stowarzyszenia Terapii Behawioralnej 

przedstawiła historię placówki oraz poinformowała, czym zajmuje się Ośrodek i Polskie 

Stowarzyszenie Terapii Behawioralnej (prezentacja multimedialna) zwracając uwagę na fakt, 

że jest to jedyna taka placówka w całej południowej Polsce, miejsce pracy wysokiej klasy 

specjalistów. Zaangażowanie wielu osób przyczyniło się do tego, że to miejsce jest naprawdę 

przystosowane do realizowania swojej misji. 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji odpowiadając na pytanie Przewodniczącego 

Bartłomieja Kocurka, co będzie z Filia Nr 1 stwierdził, że nie wyobraża sobie tego, żeby Filia 

Nr 1 miała zniknąć. Filia wykorzystuje część żłobka, jest to coroczna umowa podpisywana 

z Panią Dyrektor Żłobka. Została dokonana adaptacja pomieszczeń, będą prowadzić rozmowy 

Z Biurem Zdrowia, aby ta Filia pozostała. Jeżeli pojawi się jakaś dobra lokalizacja, to Filię 

Nr 1 przeniesie się. 

Zdaniem Przewodniczącego Bartłomieja Kocurka żłobek powinien tam funkcjonować, 

a budynek przy ul. Stanisława ze Skalbmierza powinien pomieścić ten Ośrodek. 

Stosownie do wyjaśnień Dyrektora Jana Żądło do końca tego roku i jeszcze w przyszłym roku 

w budynku przy ul. Stanisława ze Skalbmierza funkcjonuje Muzeum Historyczne Miasta 

Krakowa i tam pojawi się duża ilość dzieci w wieku szkolnym i może wystąpić konieczność 

otwarcia nowej szkoły podstawowej. W perspektywie 2010 roku w przedszkolach będzie wyż 

demograficzny. Jego zdaniem najlepiej byłoby, aby ta Filia pozostała w tej stałej lokalizacji. 

Z kolei Prezydent Elżbieta Lęcznarowicz Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa przypomniała 

historię powstania Ośrodka, jako nowatorskiego tworu, w całości finansowanego przez 

Ośrodek Szkolno-Wychowawczy os. Zielone 28. Zwróciła także uwagę na fakt, że na dzień 

dzisiejszy nie wpłynął oficjalny wniosek o zwiększenie potrzeb żłobka od Pani Dyrektor, jak 

również na dzień dzisiejszy nie ma racjonalnego wskazania, co nie znaczy, że nie będą 

poszukiwać pomieszczeń. Zapewniła, że nie ma zagrożeń, że w przyszłym roku nie będzie 

tam tego Ośrodka. 

Wojciech Hausner zwrócił uwagę, że Pani Dyrektor otrzymała pismo, że nie będzie umowa 

przedłużona.  

Prezes Nela Grzegorczyk-Dłuciak zwracając uwagę na optymalne rozwiązanie, czyli 

os. Zielone 28 wyjaśniła, że przy aktualnym finansowaniu Filii budynek na os. Zielonym 28 

wymaga bardzo dużego remontu. Jako Stowarzyszenie nie ma możliwości pozyskania 

środków, jeżeli ma użyczenie. Drugie optymalne rozwiązanie, to Jej zdaniem, przejecie lokalu 

przez Wydział Edukacji. 

Wobec powyższego Małgorzata Jantos zaproponowała, aby Miasto przekazało Ośrodkowi 

tą część budynku, którą zajmuje. 

Przewodniczący Bartłomiej Kocurek poruszył sprawę zaleceń po kontroli Sanepidu. 

Wyjaśnień w tym temacie. udzieliła Prezes Nela Grzegorczyk-Dłuciak.  

 

 

Ad. 2 

Informacja dotycząca rekrutacji do przedszkoli samorządowych 
 

Elżbieta Lęcznarowicz Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa poinformowała, że w tym roku 

otwarli około 500 miejsc dodatkowych w przedszkolach. Dzieci 6-letnie zostały 

w przedszkolach. Na dzisiaj jest obowiązek objęcia opieką pięciolatków i sześciolatków i jest 

pozytywna opinia rodziców, ale nie ma miejsc. Przedszkola nie samorządowe dodatkowo 
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przygotowały 530 miejsc. Kraków zapewnia edukację przedszkolną, przygotowany system 

komputerowego przyjęcia ma rygory bardzo mocne – przyjmuje te dzieci, które spełniają 

warunki w komputerze. I etap jest już zamknięty. Teraz zaczyna się II etap – składanie 

dodatkowych podań i 1030 wolnych miejsc, które nie są przez rodziców zagospodarowane. 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji w uzupełnieniu wypowiedzi Prezydent Elżbiety 

Lęcznarowicz poinformował m.in., że 18.300 dzieci jest zarejestrowanych w system 

rekrutacji elektronicznej, z tego 17.078 dzieci dostało się do przedszkoli. Oznacza to, 

że 88% dzieci dostało się tam, gdzie chciało. Są wolne miejsca w oddziałach przedszkolnych 

w szkołach. Bardzo szybko rozwija się sektor przedszkoli prywatnych niepublicznych. Ci, co 

zgłaszają się, mają problemy z lokalizacjami. 

Głos zabrali: 

Mirosław Gilarski dziękując za wprowadzenie tego tematu wyjaśnił, że w połowie marca miał 

sygnały, że 3-latkowie nie zostaną przyjęci. Chciał wiedzieć, jakie są propozycje, aby tą 

sytuację doraźnie załatwić, jakie należy podjąć doraźne działanie. 

Uzyskał wyjaśnienie od Prezydent Elżbiety Lęcznarowicz, że problem ten jest problemem 

wynikającym m. in. z aspiracji edukacyjnych rodziców. W zeszłym roku okazało się, 

że 600 rodziców nie podpisało umów. Po zakończeniu rekrutacji mogą mówić o braku miejsc. 

Dzieci 6-letnie łatwiej adaptuje się potem w warunkach szkolnych. Będą próbować 

uruchomienia oddziałów przedszkolnych w żłobkach. 

Z kolei Dyrektor Jan Żądło poinformował, że dwa oddziały przedszkolne powstaną przy 

ul. Przyzby, a trzy oddziały powstaną na ul. Zachodniej. 

Małgorzata Jantos chciała wiedzieć, czy Miasto wykorzystuje możliwość otwierania punktów 

przedszkolnych. 

Uzyskała wyjaśnienie od Dyrektora Jana Żądło, że punkty przedszkolne mają ograniczoną 

ilość godzin, natomiast, co do kwestii uruchamiania punktów przedszkolnych w szkołach jest 

otwarty na to przedsięwzięcie. 

Mirosław Gilarski poruszył sprawę Przedszkola Nr 5 przy ul. Zachodniej chcąc wiedzieć, czy 

jest przewidywana rekrutacja. 

Uzyskał wyjaśnienie od Beaty Trackiej Samborskiej Zastępcy Dyrektora Wydziału Edukacji, 

że środki były dzielone przez dwa lata. Na dzień dzisiejszy podpisana jest umowa 

z wykonawcą na rok 2009/2010, ale nie wiadomo, co będzie. Rekrutacja może być 

od 1 września albo później. 

Elżbieta Sieja powracając do kwestii przeniesienia całych grup do szkół chciała wiedzieć, czy 

podają informację, że takie oddziały mogą funkcjonować przez 10 godzin. Jej zdaniem, gdyby 

rodzice o tym wiedzieli, to by na pewno korzystali z tego i byłyby wolne miejsca dla dzieci 

3-letnich. 

Agata Tatara zapytała, czy prawdą jest, że szkoły mają obowiązek zapewnić opiekę w czasie 

ferii i wakacji. 

Uzyskała wyjaśnienie od Dyrektora Jana Żądło, że gdzie są warunki w szkołach, gdy 

przenoszą cały oddział, to przechodzi oddział z nauczycielem. Sugeruje dyrektorom, aby 

zaprosili rodziców do siebie. Co do kwestii nauczycieli oddziałów zerowych – są 

kontrowersje, kiedy należy się urlop nauczycielowi, jeżeli jest to nauczyciel przedszkola. 

W szkole traktować go należy jako pracującego w placówce nieferyjnej. Urlop może dostać 

w ciągu roku, a w wakacje może pracować. 

Andrzej Ujejski Prezes Okręgu ZNP chciał wiedzieć, jak na dzień dzisiejszy wygląda sytuacja 

Przedszkola Nr 60. 

Uzyskał wyjaśnienie od Przewodniczącego Bartłomieja Kocurka, że sytuacja jest nieciekawa. 

Zrobiono rekrutację, a za chwilę nie będzie Przedszkola. Pani Dyrektor jest stroną, 

właścicielka wypowiedziała Jej umowę. Na dzisiaj czynsz miesięczny wynosi 10 tys. zł. 

brutto. 
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Z kolei Dyrektor Przedszkola poinformowała o tym, jaką powierzchnię zajmuje Przedszkole, 

jak również, że 31 marca wpłynęło wypowiedzenie do ZEO, a nie do nich. 80% dzieci 

w Przedszkolu jest z rejonu Westerplatte, a 20% dzieci, to dzieci rodziców, którzy pracują 

w okolicy. 

W związku z powyższym Prezydent Elżbieta Lęcznarowicz wyjaśniła, że wszystko jest 

zgodne z umową, negocjują z Panią właścicielką, natomiast Dyrektor Jan Żądło zwrócił 

uwagę na zastępcze rozwiązanie – będą negocjować sensowny czynsz, ale muszą zakładać 

docelowo wyprowadzkę tego Przedszkola. Mając na uwadze przeprowadzoną rekrutację będą 

chcieli negocjować warunki na kolejny rok. Jego zdaniem w Szkole na ul. Topolowej 

mogłyby docelowo zafunkcjonować 3 oddziały. 

Małgorzata Jantos była zdania, że cena 30 zł za metr kwadratowy nie jest wygórowaną ceną, 

a człowiek mający własność ma prawo dyktować cenę, jaką chce, natomiast miasto powinno 

być przygotowane na takie sytuacje. Była za tym, aby zbadać sprawę wszystkich przedszkoli 

i szkół (ile przedszkoli jest w takiej sytuacji). 

Elżbieta Sieja nawiązując do sprawy Szkoły przy ul. Topolowej uważała, że nie jest wskazane 

przerzucanie dzieci na siłę. Chciała wiedzieć, czy tam będzie miejsce dla wszystkich. 

Uzyskała wyjaśnienie od Dyrektor Beaty Trackiej Samborskiej, że będzie miejsce dla 

3 oddziałów. 

Prezes Andrzej Ujejski zgodził się z tym, że właściciel ma prawo, ale Miasto też jest 

właścicielem i powinno zadbać o swoje interesy. 

Z kolei Prezydent Elżbieta Lęcznarowicz zwróciła uwagę, że problem wynajętych 

pomieszczeń był analizowany przez Pana Prezydenta bardzo wnikliwie i w oświacie nie jest 

najgorzej. Są decyzje, aby przenieść te placówki do obiektów gminnych (3 przedszkola 

w Śródmieściu są w prywatnych budynkach, a najtrudniejszy jest rejon Śródmieścia jeżeli 

chodzi o własność prywatną). 

Natomiast Dyrektor Jan Żądło wyjaśnił, że często bywają zaskoczeni i są problemy. Albo nie 

mają środków aby dokonać remontu i modernizacji, albo powstaje problem zmienienia 

lokalizacji (np. ze Śródmieścia do Huty). Ten stan trwa, ale nie potrafią podać terminu, 

do końca czerwca muszą zadecydować, co dalej w perspektywie. W roku 2012 mogą umowę 

wygasić, a do tego czasu mogą tam funkcjonować, podnosząc czynsz. 

Wobec powyższego Przewodniczący Bartłomiej Kocurek zaproponował, aby dać miesiąc 

czasu Panu Prezydentowi i za cztery tygodnie powrócić do sprawy. Propozycja została 

przyjęta. 

 

 

Ad. 3 

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 

a) przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej do wykonania przez Gminę 

Miejską Kraków - druk nr 1084 
 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji omówił projekt uchwały sprawie przejęcia zadań 

z zakresu administracji rządowej do wykonania przez Gminę Miejską Kraków – druk nr 1084. 

Komisja w głosowaniu: 8 głosów - „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wg druku nr 1084. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej 

do wykonania przez Gminę Miejską Kraków – druk nr 1084 (Opinia Nr 1084/2009 

z 14.04.2009 r.). 
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b) zmiany Uchwały Nr LVI/724/08 Rady Miasta Krakowa z dnia 5 listopada 2008 r. 

w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania stypendiów w ramach projektu 

„Stypendia dla najzdolniejszych” dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Kraków w roku 2008” w ramach Działania 

2.2 Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 

„Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne” – 

druk nr 1098 

 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr LVI/724/08 Rady Miasta Krakowa z dnia 5 listopada 2008 r. w sprawie przyjęcia 

„Regulaminu udzielania stypendiów w ramach projektu „Stypendia dla najzdolniejszych” dla 

uczniów szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Gminę Miejską Kraków w roku 

2008” w ramach Działania 2.2 Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 

Regionalnego „Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne” wg 

druku nr 1098 wyjaśniają, komu można wypłacić stypendium. 

Komisja w głosowaniu: 7 głosów – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, jedna 

osoba nie brała udziału w głosowaniu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały wg druku nr 1098. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania stypendiów w ramach 

projektu „Stypendia dla najzdolniejszych” dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Kraków w roku 2008” w ramach Działania 2.2 

Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego „Wyrównywanie 

szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne” – druk nr 1098 (Opinia 

Nr 108/2009 z 14.04.2009 r.). 

 

 

c) zmiany Uchwały Nr LXV/842/09 Rady Miasta Krakowa z dnia 4 marca 2009 r. 

w sprawie Regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i innych placówkach prowadzonych 

przez Gminę Miejską Kraków – druk nr 1101 

 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr LXV/842/09 Rady Miasta Krakowa z dnia 4 marca 2009 r. w sprawie Regulaminu 

określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, 

szkołach i innych placówkach prowadzonych przez Gminę Miejską Kraków wg 

druku nr 1101 

Marta Patena chciała wiedzieć, czy nie można znaleźć pieniędzy na dodatki wychowawcze 

w szkołach dla dorosłych, czy to by bardzo dużo kosztowało Gminę. 

Uzyskała wyjaśnienie od Dyrektora Jana Żądło, że Gmina może określić tylko wysokość 

dodatku. Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej mówi, że dodatek przysługuje tylko 

wychowawcy, a nie na wychowawcę w szkole dla dorosłych. Jest tam tylko opiekun. 

Elżbieta Sieja chciała wiedzieć, czy dyrektor może zapłacić takiemu nauczycielowi np. 

wyższy dodatek motywacyjny. 

Dyrektor Jan Żądło wyjaśnił, że można dać dodatek motywacyjny, ale to musi być zapisane 

w Regulaminie. 

Komisja w głosowaniu: 8 głosów – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wg druku nr 1101. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXV/842/09 Rady Miasta Krakowa z 

dnia 4 marca 2009 r. w sprawie Regulaminu określającego niektóre zasady 
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wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i innych 

placówkach prowadzonych przez Gminę Miejską Kraków – druk nr 1101 (Opinia 

Nr 109/2009 z 14.04.2009 r.). 

 

 

Ad. 4 

Sprawy bieżące, korespondencja 
 

Brak. 

 

 

Ad. 5 

Oświadczenia, komunikaty 

 

Brak. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 17.55 zamknął 

posiedzenie. 

 

 
 

 

Przewodniczył: 

         Przewodniczący Komisji 

Bartłomiej Kocurek 
 

 

Protokołowała: 

 

Zofia Majka 

 

 
 

 


